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بازداشت چند فعال رسانه ای به اتهام »نفوذ«
چرا دستگیری ها، قبل از طرح »نفوذ« از سوی رهبری نبود؟

روز گذشــته برخی سایت ها و خبرگزاری ها به نقل از سازمان اطلاعات سپاه از 
دستگیری تعدادی از فعالان رسانه ای با عنوان »شبکه نفوذی دشمن در رسانه 
ها« خبر دادند. شب گذشته نیز یکی از کارشناسان سازمان اطلاعات سپاه در 
همین خصوص در برنامه گفت وگوی ویژه خبری شــبکه دو سیما حاضر شد و 
جزئیات این دستگیری را تشریح کرد. موضوع »شبکه نفوذ رسانه ای دشمن« 
اما مربوط به چند ماه پیش اســت، زمانی که تعــداد 12 نماینده مجلس به وزیر 

ارشاد و اطلاعات در این خصوص تذکر دادند.

با جریان نفوذی صدها نفری در رسانه ها برخورد کنید
در آخرین روزهای شهریور بود که 12 نفر از نمایندگان مجلس در تذکری خطاب 
به حجت الاسلام سیدمحمود علوی، وزیر اطلاعات و علی جنتی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی بر لزوم مقابله جدی با »جریان صدها نفری نفوذی سرویس های 
جاسوسی غربی در روزنامه ها و رسانه های زنجیره ای« تاکید کردند. در این تذکر 
آمده بود: »یک باند و جریان مخرب صدها نفری رسانه ای در داخل وابسته به 
سرویس های جاسوسی غربی می باشند و با کشــورهایی از جمله نروژ، هنلد و 
انگلیس مرتبط هستند. سرپل ارتباطات آن ها در خارج از کشور افرادی از سران 
فتنه 88 و فراریان و پناهنده شدگان به کشــورهای غربی می باشند«. به گفته 
این نمایندگان ســرویس های غربی، این جریان را در روزنامه های زنجیره ای و 
رسانه های فضای مجازی هدایت و مواضع خود را عملیاتی می کنند. نمایندگان 
تذکردهنده در پایان از این دو وزیر خواسته بودند که سریعا با این جریان برخورد و 
پرونده آن ها را تسلیم قوه قضائیه کنند. احمد سالک، مرتضی آقاتهرانی، مهدی 
کوچک زاده، سیدمحمود نبویان، جواد کریمی قدوسی و بهرام بیرانوند از جمله 

امضاکنندگان این تذکر بودند. 
علی مطهری امــا در واکنش به این تذکر نمایندگان با بیان اینکه برخی افراد به 
اصلاح طلبان به عنوان دشــمن نگاه می کنند، گفت: »این افراد دیدشان این 
گونه است که اصلاح طلب ها ضد انقلاب و کافر هستند و وقتی این افراد چنین 
دیدی دارند، حتما این گونه هم قضــاوت می کنند«. به گفته او اکنون در میان 

افراد نوعی »کینه جویی« پیدا شده که به هیچ وجه حالت خوبی ندارد. 

چیزی درحد »جریان« نفوذی وجود ندارد
ایــن تذکر نمایندگان واکنش وزیر فرهنگ و ارشــاد را در پی داشــت و او وجود 
چیزی تحت عنوان »جریان« جاسوســی و نفوذ را در رســانه ها منکر شد. علی 
جنتی تاکید کرد: »کســانی که چنین ادعایی دارند باید وجود آن را ثابت کنند«. 
جنتی با بیان اینکه وزارت ارشــاد از این موضوع که پشــت صحنه چیست و آیا 
کسی از طریق فضای رسانه ای به دنبال براندازی نظام است یا خیر، اطلاعی 
ندارد و به هر حال عوامل نفوذی ممکن است در همه بخش های کشور وجود 
داشته باشد، تصریح کرد: »اما اینکه چنین نکته ای به صورتی اینچنین پررنگ، 
از سوی عده ای مطرح و این تصور ایجاد شود که بخش عمده عناصر فعال در 
رســانه های داخلی به خارج از کشور متصل هســتند، چنین نیست و آن ها که 
ادعا می کنند بایــد آن را اثبات کنند«. به گفته جنتی هیچ نمی شــود منکر این 
امر شد که رســانه  های خارج نشین با برخی عناصر، روزنامه نگاران یا اصحاب 

رسانه داخلی ارتباط داشته باشند یا به آنها خط بدهند، ولی اینکه در حد جریان 
معرفی شود، اینگونه نیست.

شب همان روز تذکر این 12 نماینده، برخی رسانه ها خبر از دستگیری 12 روزنامه 
نگار جاســوس را دادند، خبری که دقایقی بعد تکذیب شــد. در این مدت نیز به 
جز اخباری که حول اتهام جاسوسی جیسون رضاییان خبرنگار واشنگتن پست 
درمیان بود، صحبت دیگری در این خصوص درفضای رسانه ای مطرح نشد. 
تا چند روز قبل که خبر دستگیری چهار خبرنگار و روزنامه نگار با نام های عیسی 
ســحرخیز، احسان مازندرانی، سامان صفرزایی و آفرین چیت ساز منتشر شد و 
روز گذشته که اطلاعات ســپاه جزئیاتی دستگیری این افراد با عنوان »عوامل 

نفوذ در رسانه ها« را بیان کرد.

 سرویس های جاسوسی غربی، 
پشت شبکه نفوذ رسانه ای است

عاصف، کارشناس سازمان اطلاعات سپاه شب گذشــته در ارتباطی تلفنی با 
برنامــه گفت و گوی خبری درخصــوص این پرونده از مجموعــه ای از مجرب 
ترین فعالان رســانه ای اپوزیسیون خارجی و داخلی خبر داد که با شبکه سازی 
از خبرنگاران داخلی برای مقاصد خود اســتفاده می کردند. به گفته او این افراد 
ســاختار به ظاهر پیچیده و غیر قابل شکســتی برای خود ایجــاد کرده بودند و 
کاملًا نکات حفاظتی را رعایت می کردند و نام های مســتعار متعددی را برای 
خود ایجاد کرده بودند .عاصف از تلاش این شبکه برای هدایت افکار عمومی 
بر اساس نظریات نظریه پردازان امنیتی سرویس های اطلاعاتی غرب خبر داد 
که »بزک کردن چهره آمریکا، جریان سازی جعلی حقوق بشری و زمینه سازی 
برای حضور رسمی آمریکایی ها در ایران« از جمله این موارد است. او همچنین 
به بودجه ریزی پنهان ســرویس های جاسوســی آمریکا و هدایت سیاســی و 
دیپلماتیک انگلستان در این خصوص اشــاره کرد و گفت پول هایی از خارج از 
کشور برای این افراد از طریق صرافی ها تزریق می شده و نکته قابل توجه درباره 
این عناصر، »قلم فروشــی و مزدوری« است، به این صورت که آن ها به راحتی 
با دریافــت مبالغ هنگفت قلم خود را فروخته بودند. به گفته عاصف، ســازمان 

اطلاعات سپاه پاسداران حدود دو سال است روی این شبکه به صورت مستقیم 
کار می کند و برخی از موسساتی که در این زمینه فعالیت می کردند و عناصر آن 
ها کاملًا شناسایی شده اند که اقدامات بعدی و جزئیات فعالیت آن ها از سوی 

دستگاه قضایی برای افکار عمومی ارائه خواهد شد.

چرا دستگیری ها، قبل از طرح »نفوذ« از سوی رهبری نبود؟
موضوع کشف شــبکه نفوذ و همچنین بازداشــت تعدادی از خبرنگاران امروز 
با واکنش احمد توکلی نماینده اصولگرای مجلس روبه رو شــد. احمد توکلی در 
یادداشــتی با عنوان »ملاحظه ای در حاشیه دســتگیری چند خبرنگار« که در 
کانال تلگرامش منتشر کرده، به موضوع نفوذ اشاره کرده و نوشته است که نفوذ 
ابعاد گسترده ای دارد و  این طور نیست که صرفا منحصر در سیاست باشد. توکلی 
تاکید کرده اســت که استکبار از هر فرصت و بستر آماده ای برای نفوذ به کشور 
اســتفاده می کند، اما مهم ترین هدف نفوذ برای استکبار، تغییرات فرهنگی و 
هویتی در رفتار فردی و اجتماعی اســت. وی با بیان اینکه فرصت نفوذ نیازمند 
بســتر مهیا در حوزه سیاسی و در شرایطی اقتصادی است و از همین جهت هم 
رهبری مســاله نفوذ پس از برجام را بســیار جدی دانســتند، تاکید کرده است: 
»اما باید مراقبت کرد نگرانی رهبری متوقف به تصمیمات شــعاری و اقدامات 
سطحی در حوزه سیاست نشــود«. توکلی در ادامه با اشاره به بازداشت تعدادی 
از خبرنگاران در روزهای گذشــته »به اتهام نفوذ«، ضمن بیان اینکه از جزئیات 
آن اطلاعی ندارد تصریح کرده اســت: »حتما متولیان امــر دلائل قانع کننده 
ای به مردم ارائه خواهند کرد اما حســب سابقه ای که پیش تر هم وجود داشته 
است، نگرانم دغدغه مبنایی و عمیق رهبرانقلاب به اقدامات امنیتی و انتظامی 
خلاصه شود«. او تاکید کرده است: »از ســوی دیگر این سوال ایجاد می شود 
که تا پیش از طرح نفوذ از ســوی رهبری چرا این اقدام صورت نگرفته اســت؟ 
تهدید نفوذ که مســاله امروز و دیروز ما نبوده اســت. بنابراین انتظار می رود این 
دســت اقدامات با درایت و دقت بیشتری صورت گیرد که اصل دغدغه رهبری 

تحت الشعاع قرار نگیرد«. 

از واژه »نفوذ« سوءاستفاده نشود
حســن روحانی رئیس جمهور نیز امروز در سخنانی درخصوص سوءاستفاده از 
واژه »نفوذ« برای سرکوب مخالفان هشدار داده است. روحانی در سخنان خود 
در جلســه هیئت دولت با بیان اینکه نکاتی که رهبری مطرح می کنند با هدف 
استحکام قدرت ملی و برای این است که ملت ایران در برابر نفوذ بیگانگان صف 
واحدی بوده و در برابر توطئه ها هوشیار و بیدار باشند، تاکید کرده است: »نباید 
خدای ناکرده برخی بخواهند از این کلمات و واژگان ســوء استفاده کنند و این 
طور نباشد که از این پس با هر کس که مخالف هستیم، بخواهیم او را به نحوی 
متهم کرده و گروهی را به حاشــیه برانیم«. وی با اشاره به اینکه مردم به درستی 
معنای نفوذ، استکبار و تاریخ و نحوه رفتار نادرست آمریکا با این کشور و ملت را 
می دانند و منافع ملی و آینده کشور را به خوبی تشخیص می دهند، تصریح کرده 
است: »باید به طور واقعی و جدی با هر گونه نفوذ بیگانگان مبارزه کنیم و نباید 

عده ای با کلمه »نفوذ« بازی کنند«.

درمورد دولت حرف غیرمنصفانه نزنید
رئیس قوه قضائیه گفت: دولتی ســر کار آمده و دارد کار می کند پس به آن حمله نکنید که این حرفها غیرمنصفانه اســت. آیت الله صادق آملی لاریجانی در شورای اداری استان مازندران با اشاره به موضوع 
برجام گفت: در مسئله برجام به عنوان عضو شورای عالی امنیت ملی کمک کردیم و نظرات استدلالی خود را هم گفتیم و تمام گفته ها ثبت و ضبط شده است. اینکه دولت و تیم مذاکره کننده فراتر از توانایی 

که داشتند عمل کردند بحث دیگری است اما اینکه هر کس بگوید چه چیزی دلم می خواهد نمی شود آن را تحمیل کرد.
وی افزود: قوه قضائیه در حین حفظ اســتقلال، فشــار کار هم دارد و دولت هم در این برهه از زمان فشار زیادی را تحمل می کند اما برخی می گویند دولت کارش مذاکره شده که این غیر منصفانه است چرا 

که دارند کار می کنند چرا این حرفها را می زنید؟
رئیس قوه قضائیه اظهار داشــت: حالا دولتی ســر کار آمده و دارد کار می کند و همه حمله می کنند و این نمی شود که با این هجمه کار کرد و این حاشیه سازی ها به نفع کشور نیست. اینکه اصلاح 

طلب و اصولگرا حاشیه سازی کنند. باید گفت که پساتحریم نیاز به مدیریت عقلانی دارد و دولت هم تا وقتی در چارچوب نظام کار کند از سوی قوه قضائیه حمایت می شود.

شکایت شورای عالی امنیت ملی 
غلامرضا اســدالهی از شــکایت دبیرخانه 
شــورای عالی امنیــت ملــی از برخــی از 
نماینــدگان خبر داد. عضو شــورای نظارت 
بــر رفتــار نماینــدگان گفت: برخــی از این 
شکایت ها به مسئله هسته ای ارتباط دارد اما 
از آن جا که حدود پنج ماه پیش طرح شده، به 

مســائلی که در روزهای تصویب برجام در مجلس پیش آمد، مربوط نیست. 
اسدالهی در پاسخ به این سوال که آیا هیات نظارت بر رفتار نمایندگان قصد 
ندارد اهانت برخی نماینــدگان به وزیر امور خارجه، رئیس ســازمان انرژی 
اتمی و دیگر اعضای تیم مذاکره کنندگان هســته ای را بررسی کند، یادآور 
شــد: این هیئت هیچ گاه راساً به مسائل ورود نمی کند. بنابر قانون تنها پس 
از طرح شکایت از ســوی افراد یا ارسال گزارش آغاز می شود و تا این لحظه 

هیچ شکایتی از سوی آقای ظریف و صالحی به دستمان نرسیده  است.

نفوذ سیاسی خیلی خطرناک است
علیرضا زاکانی با اشــاره بــه برنامه آمریکا 
برای نفوذ در ایران گفت: نفوذ سیاسی بین 
مسئولان کشور خیلی خطرناک است و آن 
ها می خواهند باور مسئولان را عوض کنند 
و به مــردم بگویند که مســئولان آمریکایی 
خیرخواه مردم ایران هستند. نماینده مردم 

تهران درمجلس با اشاره به اینکه باید هوشیار باشیم و با تمام وجود روحیه 
استکبارســتیزی را در خود تقویت کنیم، افزود: امــروز آمریکا وارد مرحله 
ششم از برنامه خود برای آســیب زدن به انقلاب اسلامی شده و متاسفانه 
عده ای در داخل کشورمان مبلغ آمریکا شده اند و مدافعان استقلال کشور 
را محکوم می کنند که نبایــد قول خورد. وی تاکید کرد که نباید گول برخی 
گاه باشــند و  حــرف ها را خورد و باید در این زمینه همه مردم و مســئولان آ

فریب نخورند.

تندروها یک قدم جلوتر از رهبری بوده اند
یک نماینــده اصولگــرای مجلس گفت: 
تندروها و منتقدان باید حرف های رهبری 
را به عنوان حســن ختامی برای انتقادات 
خــود تلقــی کننــد. محمدعلی اســفنانی 
اظهار کرد: برخی تصور می کنند که وقتی 
تیم دیپلماســی بــه خارج از کشــور برای 

انجام مذاکراتی و یا تعامل با برخی کشــورها می رود، این موضوع دور از 
چشــم و نظر رهبری است؛ حال اینکه فرمایشــات اخیر رهبری حکایت 
ازآن دارد که ایشــان از ابتدا تــا انتهای برجام و مذاکــره را مو به مو،  ذره 
به ذره و لحظــه به لحظه دنبال می کردند. به گفتــه او تندروها در تمامی 
ادوار خــود را یک پله و یــک قدم جلوتر از اهداف نظام و رهبری دانســته 
و گاهی حرفهایی ازآنها شــنیده می شــود که خیلی بــا انصاف و با عدالت 

سازگاری ندارد.

برجام ترکمنچای نیست
حضرت آیت الله مکارم شیرازی مخالفت با برجام بعد 
از طی مراحل قانونی و تصویب آن در نهادهای ذیربط 
را به صلاح ندانست و بر لزوم توجه همگان به حفظ 

وحدت ملی تاکید کرد.
آیت الله العظمی ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید 
صبح امروز در جلسه درس خارج فقه خود در مسجد 
اعظــم قم، بــا بیان روایتــی از حضرت امام حســن 
عسکری)ع( موعظه پنهانی را به مراتب دارای تاثیر 
بیشتر از تذکر در جمع دانست و گفت: موعظه کردن 
یکی از شــؤون امر به معروف و نهی از منکر اســت؛ 
یکی از امور مهم در این فریضه الهی پرهیز از توهین 
اســت و نباید این واجب الهی آمیخته با ارتکاب فعل 

حرام شود.
 این مرجع تقلید گفت: افرادی که درباره امر به معروف 
ایراد می گیرند از دستورات اسلامی خبر ندارند و باید 
احادیث معصومین)ع( را بخوانند و بدانند که اسلام 
به کوچک ترین جوانب امــور و موضوعات نیز توجه 

کرده است.
 آیت الله مکارم شیرازی تصریح کرد: امیدواریم هم 
خودمان به ایــن احادیث عمل کرده و هم به دیگران 
توصیه کنیــم تا هنگام موعظه و امــر به معروف این 

جهات را در نظر بگیرند.
 این مرجع تقلید در ادامه به موضوع برجام اشاره کرد 
و گفــت: در این موضوع پنج مرحله مهم طی شــد؛ 
مرحله نخست دو ســال مذاکره با طرف های مقابل 
بود که رهبر بزرگوار انقلاب نیز از زحمات آنها تشــکر 
کردند، در مرحله بعد در شورای عالی امنیت ملی بعد 
از برگزاری نشست هایی تصویب شد، مرحله بعد نیز 
تصویب در مجلس با اکثریت خــوب بود، در مرحله 
چهارم در شورای نگهبان نیز تصویب شد و در مرحله 
پنجم که حرف آخر بود رهبر معظم انقلاب با صراحت 

و البته به نحو مشروط بیان کردند.
 ایــن مرجع افزود: بعد از طی ایــن مراحل این که در 
گوشــه و کنار برخی عزیزان مخالفت می کنند، این 
صلاح نیست، ما یا تابع شرع هستیم یا تابع قانون؛ اگر 
تابع شرع هســتیم مراحل آن گذشته است و شورای 
نگهبان و رهبری در این باره نظر داده اند؛ اگر هم تابع 
قانون هستیم، این کار در مجلس انجام شده است.

 آیت الله مکارم شیرازی یادآورشد: بنابراین مخالفت 
با این موضوع نه با موازین شرع و نه با موازین قانونی 
می ســازد، به همین جهت خوب است این مساله را 
پایان یافته تلقی کنیم، مشــکلاتی اگر دارد که دارد 
باید به فکر آنها بود.  این اســتاد برجسته درس خارج 
حوزه علمیه قم افزود: بر فرض که با عقیده شخصی 
ما مخالف بود اما وظیفه ما مخالفت نیســت، این که 
اهانت کنیم به تیم مذاکره کننده، این درست نیست، 
این که با اصل آن مخالفت کنیم هم خلاف شرع و هم 
خلاف دموکراسی است، این که بگوییم ترکمنچای 

است این هم خلاف موازین است.
آیت الله مکارم شیرازی تصریح کرد: باید کاری کنیم 
که موضوع برجام مایه اتحاد مردم باشــد، این مساله 
بسیار روشن است و انتظار می رود همه در مقابل آن 

تسلیم بوده و واقعیات را بپذیریم.

روزنو نوشت: »حامیان دولت دهم دلواپسان امروز«
بهتر است که آقایان دلواپس به فکر جبران سکوت گذشته خود در قبال تحریم هاي تحمیل شده ناشي از سیاست هاي دولت مورد حمایت 

خود باشند و براي آباداني این سرزمین و رفع مشکلات بیشتر دلواپس باشند که به حق نزدیك تر است.

نامه نیوز نوشت: »تسخیرکنندگان دیروز، امروز چه می کنند؟ چه می گویند؟«
حضور دانشجویان در این حادثه و تغییر نظر برخی از آنان بعد از گذشت سال ها این مسئله را کمی وارد حاشیه کرده است. حتی در جریان 

این ماجرا مخالفان این تسخیر نیز نظراتشان نسبت به آن سال ها عوض شده است.

فردانیوز نوشت: »آیا غذا با خود فرهنگی منتقل نمی کند؟«
آنانی که مطرح می کنند که شرکت های »مک دونالد« و »کی اف سی« عامل نفوذی فرهنگی نیستند و فرهنگ خاصی با خود در کشور 

گاهی لازم ندارند. منتقل نمی کنند، از موارد فرهنگی و جامعه شناختی آ

دانا نوشت: »آقای روحانی، آیا درخواست مبادله جیسون رضاییان مصداق نفوذ نیست؟«
اگر واقعا جیسون رضاییان یک خبرنگار ساده بوده چرا مسئولان آمریکایی باید برای او در این حد دست و پا بزنند و حتی حاضر باشند یک 

نفر را با 8 نفر مبادله کنند.

بولتن نیوز نوشت: »چرا از داستان یک پرچم ترسیده اند؟«
موج فشار به شهرداری تهران برای پایین کشیدن بیلبورد ضد آمریکایی  »داستان یک پرچم« در میدان ولیعصر)عج( موجب تعجب 

بسیاری از فعالین اجتماعی و فرهنگی شده است.

عکس روزسایت نگار
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